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REVISTA PRESEI 

 

 Sindicatul Europol anunță că ministrul Lucian Bode a propus acordarea a 

1.000 de lei brut pe lună pentru personalul MAI implicat în lupta împotriva 

Covid-19 

Sindicatul Europol afirmă că ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a anunţat 

că susţine includerea unui amendament în proiectul de Ordonanţa de Urgenţă 

promovat de Ministerul Sănătăţii privind stimularea personalului medical de a 

participa la activităţile de vaccinare, prin care personalul MAI implicat în lupta 

împotriva pandemiei de Covid-19 să primească 1.000 de lei brut pe lună. 35.000 de 

persoane ar fi beneficiarele acestui proiect, iar efortul bugetar va fi de 35 de 

milioane de lei pe lună, scrie News.ro. „Însă în raport cu suma propusă şi 

momentul acordării (...) nu putem fi de acord că reprezintă o soluţie sau o 

compensare pentru faptul că s-au îngheţat salariile poliţiştilor”, afirmă preşedintele 

sindicatului, Cosmin Andreica. 

 

Sindicatul Europol anunță într-un comunicat că a avut, joi, o întâlnire cu 

conducerea Ministerului Afacerilor Interne, la care a participat şi ministrul Lucian 

Bode. 

Reprezentanţii Europol au afirmat că ministrul a făcut o prezentare ce se dorea a fi 

o reacţie la nemulţumirile poliţiştilor şi a precizat unele măsuri de care au 

beneficiat poliţiştii. Astfel, în 30 decembrie 2020 s-a stabilit procedura privind 

acordarea titlului de specialist clasă, drept prevăzut de Legea 153 şi neaplicat din 

2017, de care vor beneficia aproximativ 76.000 de angajaţi MAI (poliţişti, 

jandarmi, pompieri, personal contractual/civil) şi însumează un efort bugetar de 

119 milioane lei, adică 130 lei brut/angajat. 

 

„Acest drept reprezintă o restanţa salarială şi nu putem considera că se poate pune 

problema că prin această măsură se ameliorează îngheţarea salarială. Prin OUG 

226/2020 „ordonanţa austerităţii” poliţiştii vor putea să îşi reporteze dreptul la 

decontarea serviciilor turistice aferent anului 2020 în situaţia în care nu au 

beneficiat de el.  

https://www.news.ro/social/sindicatul-europol-a-anuntat-ca-lucian-bode-a-propus-acordarea-a-1-000-de-lei-brut-pe-luna-pentru-personalul-mai-implicat-in-lupta-impotriva-covid-19-1922405214342021012019889258
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De această măsură beneficiază toate categoriile de bugetari din România, sens în 

care nu am înţeles de ce este considerat ca fiind un „beneficiu” exclusiv pentru 

personalul din MAI”, se arată în comunicat. 

 

Europol a precizat că majorarea de 75% din salariul/solda de funcţie pentru părinţii 

din MAI care nu pot să beneficieze de zile libere pentru îngrijorarea copiilor ce 

stau acasă din cauza suspendării cursurilor a fost adoptată în septembrie anul trecut 

prin OUG 147/2020 pentru toate categoriile de angajaţi din România, de la stat şi 

de la privat, dar că nici în momentul de faţă nu au fost publicate de către MAI 

normele de aplicare a acestui drept, astfel că niciun poliţist nu a beneficiat de 

sumele prevăzute de lege. 

 

Sindicatul poliţiştilor a menţionat că Lucian Bode a anunţat câteva măsuri pe care 

le va susţine. 

 

Una dintre acestea este completarea proiectului de OUG promovat de Ministerului 

Sănătăţii, cu privire la stimularea personalului medical de a participa la activităţile 

de vaccinare, cu scopul de a include un amendament prin care să prevadă alocarea 

unei sume de 1.000 de lei brut/lunar, pentru personalul MAI (poliţişti, poliţişti de 

frontieră, jandarmi, pompieri etc) implicat direct în lupta împotriva pandemiei de 

COVID-19. De aceasta ar urma să beneficieze 35.000 de persoane, fiind un efort 

bugetar de 35 milioane/lună. 

 

De asemenea, ministrul MAI a precizat că va susţine un amendament la Legea 

56/2020 pentru recunoaşterea meritelor personalului medical participant la acţiuni 

medicale împotriva COVID-19, pentru ca urmaşii personalului MAI din reţeaua 

medicală să beneficieze de pensie de urmaş şi că va mai susţine actualizarea cu rata 

inflaţiei şi creşterea normei de hrană, măsură de care vor beneficia 32.000 de 

angajaţi din MAI şi care are un impact de 103 milioane. 

 

Lucian Bode a transmis, conform reprezentanţilor Europol, că va susţine în viitor 

ca sporul de suprasolicitare neuropsihică (sporul de „judiciar”) să fie mărit de la 

10%, ceea ce ar însemna un efort bugetar de 185 milioane/an. 
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De asemenea, ministrul a precizat că are în vedere ca, în anul 2021, să fie 

organizate examene de admitere în şcolile de agenţi de poliţie şi chiar concursuri 

de încadrare din sursă externă întrucât deficitul de personal este de 23.000 de 

posturi. 

 

Totodată, el va susţine modificarea Legii 487/2002 a sănătăţii mintale şi a 

protecţiei persoanelor cu tulburări psihice, pentru ca pe viitor să fie evitate 

tragediile precum cea petrecută la Olt, unde un poliţist a murit în urma accidentului 

rutier în care a fost implicată autospeciala de poliţie şi echipajul ambulanţei. 

 

Conform sursei citate, Lucian Bode a reiterat că Guvernul nu a discutat şi nici nu 

are în intenţie să modifice condiţiile de pensionare pentru poliţişti, Europel 

precizând că, în urma zvonurilor lansate la finalul anului trecut, au fost înregistrate 

peste 1.000 de cereri de trecere în rezervă. 

 

Preşedintele Sindicatului Europol, Cosmin Andreica, a precizat că salută această 

iniţiativă de a reglementa acordarea unui spor de risc medical de 1.000 lei brut. 

 

„Însă în raport cu suma propusă şi momentul acordării (au trecut 10 luni de când 

poliţiştii sunt expuşi zilnic la infectare şi avem deja aproximativ 13.000 de 

infectaţi) nu putem fi de acord că reprezintă o soluţie sau o compensare pentru 

faptul că s-au îngheţat salariile poliţiştilor, iar inechităţile şi discriminările salariale 

sunt menţinute”, a afirmat Andreica. 

 

El a transmis ministrului de Interne că nu poate să comunice poliţiştilor că 

acordarea unor restanţe salariale, precum titlul de specialist de clasă, reprezintă o 

compensare pentru îngheţarea salarială, iar acordarea unui stimulent pentru risc 

medical începând cu ianuarie 2021, de 1.000 lei brut, în timp ce alte categorii au 

beneficiat de acest drept încă din martie 2020, într-un cuantum de 2.500 lei, poate 

reprezenta cel mult un gest de normalitate şi nu poate fi apreciat ca un "câştig”. 
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Cosmin Andreica a propus ca familiile personalului decedat în urma infectării cu 

Covid-19 să beneficieze de drepturile stabilite de lege pentru personalul căzut la 

datorie şi a susţinut în continuare, conform acordului comun semnat cu 

organizaţiile sindicale partenere, să fie plătită compensaţia de risc de până la 30%, 

drept salarial restant, ca fiind singura soluţie pentru compensarea îngheţărilor 

salariale. 

 

Sindicatul Europol a precizat că, în finalul discuţiei, ministrul Bode a susţinut că 

după ce vor avea discuţiile finale în Guvern pe proiectul de buget pe 2021, va mai 

exista o întâlnire cu organizaţiile sindicale pentru a analiza dacă se mai pot face 

corecţii care să fie redirecţionate pentru aplicarea Legii 153/2017. 

 

„Totodată, a precizat că a luat cunoştinţă despre formele de protest. Nu doreşte să 

se pronunţe în acest sens pentru că înţelege că este dreptul organizaţiilor sindicale 

de a se folosi de astfel de acţiuni, dar că din cifrele pe care le are la dispoziţie, 

numărul de contravenţii şi suma amenzilor a scăzut foarte puţin în aceste zile. 

Sigur, aici se omite să se vorbească despre mobilizarea impresionantă a unor şefi, 

care ori au ieşit personal în stradă ori şi-au trimis acoliţii, pentru a aplica amenzi 

pentru ca raportările zilnice către Bucureşti să nu fie „afectate”. Aşa că mesajul 

este simplu: „Keep calm şi aplicaţi avertismente!”. Protestele continuă conform 

calendarului stabilit!”, se mai arată în finalul comunicatului Europol. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Guvernul Cîţu şi-a pus poliţiştii în cap - 'Caravana protestelor' porneşte de 

la Baia-Mare spre București 

Federaţia Sindicatelor Naţionale ale Poliţiştilor şi Personalului Contractual anunţă 

că, în lipsa unui răspuns favorabil din partea Guvernului la revendicările din ultima 

perioadă, generate, în principal, de OUG nr. 226/30.12.2020, dar și de alte acte 

normative cu impact negativ asupra drepturilor angajaților, demarează în această 

săptămână seria protestelor, în cadrul Caravanei Confederației Sindicale Naționale 

CARTEL ALFA, al cărei membru este. 
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Caravana pleacă din Baia-Mare, cu opriri în municipii-capitale de județ, urmând a 

ajunge în București, unde vor fi organizate proteste la Cotroceni. Alte caravane, 

care vor pleca din țară, vor mai picheta, ca punct final: Ministerul Muncii, 

Ministerul Finanțelor, Ministerul Afacerilor Interne, Guvernul României și 

Administrația Prezidențială. 

Sindicaliştii din poliţie anunţă că acțiunile sindicale, coroborate cu cele al CNS 

Cartel Alfa, vor dura până la finalul lunii februarie, cu respectarea legislației 

specifice stării de alertă. În funcție de evoluția situației medico-sanitare, de 

legislația incidentă și de modul de soluționare a revendicărilor, din luna martie 

protestele ar putea fi înghețate sau ar putea fi extinse la dimensiuni de amploare. 

"În temeiul legislației privind dialogul social și al respectului față de cetățeni, 

aducem la cunoștința mass-media și a opiniei publice din România principalele 

revendicări specifice Federației noastre, transmise oficial Guvernului: 

1. abrogarea art. I din OUG 226/2020, prin care se anulează aplicarea etapizată a 

Legii-cadru 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice 

(art. 38), de la 1 ianuarie 2021; 

2. abrogarea art. VIII (7) din OUG 226 / 2020 care anulează indexarea pensiilor 

militare de stat, cu rata inflației, de 3,8%, în cursul acestui an, prin derogare de la 

Legea nr. 223/2015 privind pensiile militare de stat; 

3. majorarea, la plafonul permis de Legea 153/2017, de 25%, a sporului pentru risc 

și suprasolicitare neuropsihică - acordat în prezent, diferențiat, în cuantumuri 

reduse chiar până la nivelul de 5%, polițiștilor judiciariști, specialiștilor din 

structurile de investigații criminale, de combatere a criminalității organizate, de 

acțiuni și intervenții speciale, din centrele de arest-transfer, criminaliștilor etc.); 

4. majorarea normei lunare de hrană acordate personalului MAI, dat fiind faptul că 

actuala valoare nu a fost actualizată cu indicii prețurilor de consum ai produselor 

alimentare, așa cum aceștia sunt stabiliți de Institutul Național de Statistică; 

5. încadrarea în condiții de muncă mai avantajoase a personalului contractual din 

cadrul MAI, care este tratat neunitar și discriminatoriu din acest punct de vedere, 

conform actualelor reglementări; 
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6. acordarea unui supliment salarial pentru risc medical și angajaților din 

Ministerul Afacerilor Interne, aflați, încă din data de 16 martie 2020, în prima linie 

a combaterii și prevenirii efectelor pandemiei medicale, deoarece își expun zilnic 

sănătatea acestui pericol, prin prisma misiunilor efectuate și a contactului 

permanent cu diverse categorii de persoane, simptomatice sau asimptomatice 

(precizăm că avem peste 12.000 de colegi care au contactat noul coronavirus și alți 

30 care au decedat în acest context)", se arată într-un comunicat al Federaţiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Președintele Iohannis: Începând din semestrul doi, din 8 februarie, 

majoritatea școlilor se vor redeschide, în condițiile în care pandemia 

evoluează aproximativ la fel ca în ultimele săptămâni. Se revine la sistemul pe 

”scenarii” (verde, galben și roșu). În localitățile încadrate în scenariul verde 

toate școlile se deschid fizic. Universitățile vor decide fiecare în parte. 

Declarațiile șefului statului au avut loc după o ședință de lucru, cu membri ai 

Cabinetului Cîțu, dar și cu Raed Arafat, șeful DSU, și cu Directorul Centrului 

pentru Controlul Bolilor Transmisibile. Din delegația guvernului, au făcut parte 

premierul Cîțu, ministrul Sănătății Vlad Voiculescu și ministrul Educației Sorin 

Cîmpeanu. 

Declarațiile președintelui: 

 Tema discuției a constat în ”Deschidem sau nu școlile pentru învățământul 

față în față?” În unanimitate, am concluzionat: începând din semestrul doi, 

din 8 februarie, majoritatea școlilor se vor redeschide. Asta în condițiile în 

care pandemia evoluează aproximativ la fel ca în ultimele săptămâni de până 

acum. 

 Se revine, practic, la sistemul descentralizat care ține cont de evoluția 

pandemiei în fiecare localitate. În acest fel, în localitățile încadrate în 

scenariul verde (relativ puține cazuri) toate școlile se deschid fizic. În 

localitățile unde scenariul este galben, merg la școală copiii de grădiniță, 

clasele I-IV, și clasele a VIII-a și a XII-a. În cazul unde scenariul este roșu, 

merg la ore preșcolarii și cei din clasele I-IV. 
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 Atunci când se ajunge rata de infectare peste 6 la mia de locuitori, localitatea 

se carantinează, iar toată lumea stă acasă și școlile funcționează online. 

 Universitățile: decizia va fi luată la nivelul fiecărei universități în parte, 

ținând cont de autonomia universitară. Sunt, însă, liberi să se alinieze acestor 

scenarii. 

 Lucrurile acestea vor deveni realitate în situația în care situația 

epidemiologică nu se înrăutățește grav. 

 Toate celelalte măsuri rămân în vigoare. Nu se schimbă decât evaluarea 

pentru școli. 

 Pe 2 februarie, vom face o reevaluare a situației pandemice, iar decizia finală 

va fi luată pe 2 februarie. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Turcan: Viziunea în privinţa ajutoarelor sociale e sprijinirea celor 

vulnerabili şi încurajarea muncii pentru cei apţi de muncă 

Optica privind ajutoarele sociale ar trebui schimbată, iar viziunea liberală este 

sprijin ţintit pentru cei vulnerabili şi încurajarea muncii pentru cei care pot să 

meargă la muncă, a declarat, joi seara, ministrul Muncii, Raluca Turcan. 

 

"Numărul beneficiarilor de ajutor social a scăzut în România în ultimii ani constant 

şi, în acelaşi timp, şi numărul celor care beneficiază de ajutorul de sprijin pentru 

familie, care este tot o formă de ajutor de la stat pentru familiile cu venituri reduse. 

În privinţa ajutoarelor sociale aş vrea să schimbăm puţin optica în raport cu 

acordarea acestora şi anume să încurajeze totuşi reîncadrarea în câmpul muncii 

pentru cei care vor să muncească, iar cei care nu pot cu adevărat să fie sprijiniţi. 

Viziunea liberală a noastră în privinţa ajutoarelor sociale este sprijin ţintit pentru 

cei cu adevărat vulnerabili şi încurajarea muncii pentru cei care pot să meargă la 

muncă", a spus Raluca Turcan, la Antena 3. 

 

Ea a explicat că acordarea ajutorului social presupune că, în urma unei anchete, 

trebuie verificate veniturile persoanei respective, dacă are imobil şi alte bunuri şi 
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dacă a refuzat un loc de muncă, dacă se poate încadra. 

 

"În mod normal, această verificare ar trebui să se producă undeva la 6 luni. Din 

nefericire, aici se produce o ruptură, în sensul în care anchetele sociale se fac la 

nivel de autorităţi locale. Unele autorităţi locale îşi iau în serios misiunea de a-i 

îndemna să depună şi muncă în folosul comunităţii, să-şi caute în continuare un loc 

de muncă. Alţii se complac, pentru că ţinându-i pe oameni oarecum în sărăcie îi ţii 

şi într-un soi de dependenţă", a spus ministrul Muncii. 

 

Aceasta a subliniat că a făcut un plan de acţiune cu echipa din Ministerul Muncii şi 

anume, prin Agenţiile Judeţene de Plăţi şi Inspecţie Socială, să fie demarate 

inspecţii şi campanii în teritoriu, astfel încât să se vadă dacă printre beneficiarii de 

venit minim garantat sau de ajutor pentru sprijinirea familiei, sunt într-adevăr 

persoane care au deschiderea să-şi caute loc de muncă în continuare sau se 

complac în acea formă de sprijin. 

 

"Aici mai există un aspect care mie îmi dă destul de mult de gândit şi avem spaţiu 

de manevră în continuare şi asta întăreşte oarecum ceea ce am spus de la început că 

mi-aş dori să se întâmple în aceste minister, şi anume toate formele de sprijin să fie 

integrate. Adică un om atunci când este într-o situaţie vulnerabilă să primească 

pachete integrate de sprijin, şi pentru copii, şi educaţionale, şi sanitare şi de 

consiliere, şi de îndrumare, dacă pot, spre piaţa muncii. Şi să ai o evidenţă a acestor 

pachete sociale, pentru că, din nefericire, avem persoane care beneficiază de ajutor 

social, de venit minim garantat, beneficiază şi de ajutor pentru sprijinirea familiei, 

au şi alocaţii pentru copii, au şi ajutor pentru încălzire. Am făcut o evaluare şi 

există cumul chiar de 6-7 beneficii de la stat fără să ai totuşi dovada că omul 

respectiv nu se complace în acest soi de abundenţă de beneficii în loc să intre pe 

piaţa muncii şi să se străduiască, aşa cum se străduiesc milioane de oameni în 

România", a punctat ministrul Muncii. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul verifică sporurile bugetarilor. Cîțu: Să vedem care dintre ele se 

justifică sau nu 

Guvernul analizează, în vederea elaborării proiectului de buget pentru 2021, 

situaţia sporurilor acordate în sectorul public pentru a vedea care dintre ele se 

justifică, a declarat, joi, premierul Florin Cîţu, care a informat, totodată, că se are 

în vedere modificarea Legii salarizării pentru a elimina inechităţile din sistemul 

public. 

"Ne uităm la toate sporurile în sectorul public pentru bugetul din 2021 să vedem 

care dintre ele se justifică sau nu şi ne uităm la tot sistemul de salarizare. În acelaşi 

timp, pentru 2021, vom veni cu o lege a salarizării care să elimine din inechităţi. 

Aşa cum a fost făcută, Legea salarizării în 2017 promitea acest lucru. După aceea, 

au apărut tot felul de excepţii şi, de fapt, tineţi minte, primul lucru care s-a spus a 

fost că preşedintele României are cel mai mare salariu şi (...) nu mai este aşa. Au 

apărut tot felul de excepţii şi trebuie corectate", a afirmat Cîţu, la Radio Guerrilla, 

întrebat despre sporurile de 30% acordate angajaţilor din Prefecturi în contextul 

epidemiei de COVID-19. 

Potrivit prim-ministrului, atât Legea salarizării, cât şi Legea pensiilor vor fi 

amendate anul acesta. "Vor fi modificate pentru a ţine cont de câteva principii: 

Legea pensiilor de principiul contributivităţii, Legea salarizării de câteva principii 

clare pentru a elimina aceste inechităţi din sistemul public", a explicat Florin Cîţu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cum vrea Guvernul să elimine haosul liberalizării pieței energiei / 

Consumatorii vor putea primi reduceri de preț, până în iulie, de la furnizorii 

de ultimă instanță - Proiecte 

Furnizorii de ultimă instanță, adică ENEL, CEZ, Electrica, E.ON sau Tinmar, vor 

acorda o reducere comercială, până pe 30 iunie 2021, clienților casnici care s-au 

trezit în ultimele săptămâni, din cauza unei liberalizări prost gestionate, în situația 

de a fi facturați pentru energia consumată la prețuri mult mai mari decât până în 

decembrie 2020.  
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Ministerul Energiei va modifica Legea energiei, iar Autoritatea Națională de 

Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) va emite un ordin, astfel încât să 

poată fi acordate aceste reduceri, potrivit unor documente obținute de HotNews.ro. 

Problema care se pune este cât de mult respectă principiile concurențiale aceste 

modificări legislative. Vezi care sunt aceste modificări legislative. 

 

Prin aceste reduceri prevăzute în legislație, furnizorii de ultimă instanță ar putea fi 

puși în avantaj concurențial față de ceilalți furnizori. Se va induce consumatorului 

ideea că rămânerea la furnizorii de ultimă instanță ar însemna facturi mai mici, 

chiar dacă nu asta va fi realitatea. Acele reduceri ar putea fi chiar mai puțin 

avantajoase decât prețul oferit de alt furnizor. De aceea, îndemnăm consumatorii să 

consulte în continuare ofertele de pe piața concurențială și să compare cu ceea ce ar 

înseamna rămânerea la un furnizor de ultimă instanță. Vom reveni asupra acestui 

aspect în viitoarele articole. 

 

Reamintim că aproape 6 milioane de oameni din cei 8,7 milioane de consumatori 

casnici de energie au fost trecuți automat din regim reglementat în serviciul 

universal, care, așa cum am spus în mai multe rânduri, este plătit cu preț mult mai 

mare decât cel de pe piața liberă. În tot acest haos provocat de modul dezastruos în 

care Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a 

gestionat liberalizarea, singurii care au de câștigat sunt operatorii care au și statut 

de furnizor de ultimă instanță, cei care prestează serviciul universal, ENEL, CEZ, 

Electrica, E.ON. De teamă că vor plăti facturi mai mari, oamenii s-au înghesuit să 

semneze contracte noi. În aceste condiții, furnizorilor le va fi foarte greu să 

proceseze foarte multe cereri venite dintr-o dată. 

Ce modifică Ministerul Energiei / ANRE obligată să deruleze campanie de 

informare tot anul 2021 

În primul rând modifică Legea energiei 123/2012, astfel încât să oblige furnizorii 

de ultimă instanță să factureze consumul de energie realizat în perioada 1 ianuarie- 

30 iunie 2021 de către clienții casnici din portofoliu la un preț egal cu minimul 

dintre prețul din oferta de serviciu universal și prețul din oferta concurențială, cu 

valoarea cea mai mică a respectivului furnizor, valabile la 1 ianuarie 2021. 
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Furnizorii de ultimă instanță vor avea obligația de a comunica clienților casnici din 

portofoliu, în perioada 1 februarie-30 iunie 2021, oferta de serviciu universal, 

precum și ofertele concurențiale cele mai adecvate profilului de consum al 

clientului, care vor conține valorile tuturor elementelor ce intră în calculul valorii 

facturii. 

 

Furnizorii de ultimă instanță au obligația de a informa lunar, cu bună credință, în 

perioada cuprinsă între 1 ianuarie și 30 iunie 2021, clienții casnici și beneficiarii de 

serviciu universal din portofoliul propriu, cu privire la ofertele concurențiale 

proprii aplicabile și la dreptul de a încheia un contract pe piața concurențială cu 

orice furnizor licențiat. 

 

Începând cu data de 1 iulie 2021, în cazul clienților casnici care nu au încheiat cu 

un furnizor un contract concurențial cu intrare în vigoare până la data de 1 iulie 

2021, consumul de energie realizat de la respectiva dată se facturează de către 

furnizorii de ultimă instanță cu un preț egal cu prețul din oferta de serviciu 

universal în vigoare, sub condiția îndeplonirii obligației de a continua să-și 

informeze lunar, până la sfârșitul anului 2021, clienții casnici beneficiar de serviciu 

universal cu privire la ofertele concurențiale proprii aplicabile și la dreptul de a 

încheia un contract pe piața concurențială cu orice furnizor licențiat. 

 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) are obligația 

de a derula, pe parcursul întregului an 2021, campanii de informare care să vizeze 

informarea consumatorilor cu privire la exercitarea dreptului de a-și alege 

furnizorul de energie și la avantajele furnizării energiei în regim concurențial, cu 

sublinierea dreptului oricărui consumator casnic de a încheia contract cu orice 

furnizor licențiat, fără niciun impediment din partea actualului furnizor. 

Cum arată proiectul Ordin al ANRE și ce reducere se aplică 

 

Furnizorii de ultimă instanță pot să aplice clienților casnici o reducere comercială 

egală cu diferența dintre prețul din oferta de serviciu universal aplicabilă în 

perioada 1 ianuarie-30 iunie 2021 și prețul din oferta concurențială valabilă la data 

de 15 ianuarie 2021. 
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Furnizorii de energie care încheie contracte cu clienții casnici pot să ofere o 

reducere la prețul din oferta concurențială care să permită recuperarea de către 

client a diferenței față de prețul de serviciu universal aplicat în perioada cuprinsă 

între data de 1 ianuarie 2021 și data intrării în vigoare a contractului în regim 

universal după caz. 

 

În cazul clienților casnici din portofoliul furnizorilor de ultimă instanță care nu au 

încheiat un contract de furnizare a energiei în regim concurențial cu intrare în 

vigoare până la data de 30 iunie 2021, pentru consumul de energie realizat 

începând cu data de 1 iulie 2021 se aplică de către furnizorii de ultimă instanță 

prețul din oferta de serviciu universal aplicabilă începând cu data de 1 iulie 2021, 

comunicată clienților casnici în perioada 1 mai-30 iunie 2021. 

 

Prețul energiei electrice active, costurile furnizorului și profitul din oferta de 

servicu universal sunt valabile pentru o perioadă de 12 luni începând cu data de 1 

iulie 2021. 

 

Furnizorii de ultimă instanță au obligația de a transmite clienților casnici din 

portofoliul propriu, în fiecare lună din perioada 1 februarie-30 iunie 2021, o 

informare referitoare la eliminarea tarifelor reglementate și un formular care 

conține oferta de serviciu universal și oferta concurențială, valabile până la 30 

iunie 2021, precum și valoarea reducerii acordate pentru consumul realizat în 

perioada 1 ianuarie -30 iunie 2021. 

 

Mai trebuie să transmită în fiecare lună din perioada 1 mai- 30 iunie 2021, 

suplimentar față de această informare, oferta de serviciu universal și o ofertă 

concurențialp aplicabile începând cu data de 1 iulie 2021. 

 

În cazul în care clientul final selectează în formularul de selecție o ofertă 

concurențială, furnizorul are obligația ca odată cu prima factură să transmită 

acestuia o copie a contractului de furnizare. 
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În informare, furnizorul prezintă clientului următoarele opțiuni, în următoarea 

ordine: 

 1. Să își exercite dreptul de a alege un furnizor licențiat de către ANRE cu 

care să încheie un contract în regim concurențial 

 2. Să beneficieze de serviciu universal rămânând în continuare în portofoliul 

societății respective, la prețul din oferta de serviciu universal 

 3. Sp beneficieze de serviciul universal prin încheierea unui contract de 

furnizare cu un alt furnizor de ultimă instanță, la prețul din pferta acestuia de 

serviciu universal. 

 

În cazul în care nu se selectează nicio ofertă sau nu se comunciă furnizorului 

opțiunea aleasă se aplică oferta de serviciu universal, cu reducerea prevăzută de 

ordin. 

Dacă este selectată o ofertă concurențială, aceasta se aplică în 5 zile de la data 

primirii de către furnizor a formularului de selecție. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Vineri începe etapa a II-a de imunizare a campaniei naţionale de vaccinare 

anti-COVID. Vezi lista bolilor cronice care te plasează în categoria celor cu 

grad ridicat de risc 

A doua etapă de vaccinare anti-COVID începe vineri pentru populaţia cu grad 

ridicat de risc şi lucrătorii care desfăşoară activităţi în domenii-cheie, esenţiale. 

Preşedintele Klaus Iohannis urmează să se vaccineze public, în cursul acestei zile. 

Din categoria celor cu grad ridicat de risc fac parte adulţii cu vârsta peste 65 de ani, 

precum şi persoanele aflate în evidenţă cu boli cronice, indiferent de vârstă, în 

funcţie de indicaţiile vaccinurilor utilizate. 
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Conform Comitetului naţional pentru coordonarea activităţilor privind vaccinarea 

anti-COVID, în conformitate cu dovezile ştiinţifice actuale, în categoria "boli 

cronice" se încadrează oricare dintre următoarele afecţiuni: 

 diabet zaharat 

 obezitate 

 alte boli metabolice, inclusiv congenitale 

 afecţiuni cardiovasculare 

 afecţiuni renale 

 afecţiuni oncologice 

 afecţiuni pulmonare 

 afecţiuni neurologice, inclusiv sindromul Down 

 afecţiuni hepatice moderate/severe 

 afecţiuni autoimune 

 imunodepresii severe: pacienţi transplantaţi, cu consult medical prealabil, 

pacienţi care urmează terapii biologice sau terapie de lungă durată cu 

corticosteroizi, pacienţi infectaţi cu HIV/SIDA. 

 

Tot în această etapă vor fi imunizaţi lucrătorii care desfăşoară activităţi în domenii-

cheie, esenţiale: 

 

* personal cheie pentru funcţionarea instituţiilor statului (Administraţia 

Prezidenţială, Parlament, Guvern, ministere şi instituţii subordonate acestora); 

* personalul din domeniul apărării, ordinii publice, siguranţei naţionale şi 

autorităţii judecătoreşti; 
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* personalul din sectorul economic vital: procesare, distribuţie şi comercializare a 

alimentelor de bază (panificaţie, lactate, carne, fructe şi legume); uzine de apă, 

epurare, transport şi distribuţie apă; centrale electrice, producţie, transport şi 

distribuţie curent electric; unităţi de producţie, transport şi distribuţie gaze; unităţi 

de producţie, transport şi distribuţie combustibili lichizi şi solizi; unităţi de 

producţie, transport şi distribuţie medicamente şi materiale sanitare; transport de 

persoane şi mărfuri; noduri feroviare, aeroporturi civile şi militare, porturi 

esenţiale; comunicaţii (Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, Radio şi Televiziune 

naţionale); personalul din unităţile de învăţământ şi creşe; personalul poştal şi din 

servicii de curierat; personalul cultelor religioase; personalul din mass-media care 

desfăşoară activităţi cu risc crescut de expunere la infecţia cu SARS-CoV-2 (ex: 

reportaje în unităţi medicale); personalul din domeniul salubrităţii şi deşeurilor. 

 

"Vaccinarea în masă reprezintă singura soluţie pentru a ne întoarce, cât mai rapid, 

la normalitate şi a ne relua în siguranţă toate activităţile care ne-au lipsit enorm în 

ultimul an. De succesul campaniei de vaccinare depind în egală măsură relansarea 

economiei şi evitarea unor crize profunde, ale căror efecte pot lăsa urme adânci în 

societate, educaţie şi economie", a declarat preşedintele Klaus Iohannis, marţi, într-

o conferinţă de presă la Palatul Cotroceni. 

 

El a anunţat că, vineri, se va vaccina anti-COVID-19. 

 

"Nu am dorit nici eu, nici premierul, ca să zic aşa, în ghilimele, să ne băgăm în 

faţă. Ar fi fost, probabil, mesajul greşit, dar vineri, în 15 ianuarie, începe a doua 

etapă de vaccinare în care este prevăzută vaccinarea, de exemplu, a personalului de 

învăţământ, a persoanelor de peste 65 de ani şi a persoanelor cu comorbidităţi, cu 

boli cronice, dar şi a personalului numit esenţial, de exemplu Administraţia 

Prezidenţială, Guvernul şi aşa mai departe. Şi pentru a marca debutul campaniei de 

vaccinare din etapa a doua, eu mă voi vaccina public vineri", preciza Klaus 

Iohannis. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Primăria Capitalei vrea să cumpere ELCEN. Nicușor Dan: Sunt optimist că 

această preluare va avea loc 

Primăria Capitalei și-a exprimat intenția de a cumpăra ELCEN, a anunțat primarul 

general al Capitalei, Nicușor Dan, într-o conferință de presă susținută joi. Acesta 

spune că este nevoie de acordul Consiliului General, a Ministerului de Finanțe și a 

Ministerului Energiei. 

„Noutatea în zona de termoficare este că ne-am exprimat intenția de a cumpăra 

ELCEN. E un desiderat care a apărut în spațiul public de foarte mult timp, inclusiv 

la administrațiile anterioare, avem instrumentele să-l realizăm. Există 

disponibilitatea pe care am exprimat-o formal din partea Primăriei, este nevoie de 

acordul CGMB și de acordul Guvernului prin Ministerul Finanțelor și Energiei. 

Sunt optimist că această preluare va avea loc”, a declarat joi Nicușor Dan. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Plata cu criptomonede direct la casa de marcat, disponibilă şi în magazinele 

din România 

O firmă IT împreună cu un procesator de plăţi lansează un serviciu de plată cu 

criptomonede direct la casa de marcat. Serviciul este disponibil în ma multe 

magazine, de la cele de proximitate la hypermarketuri şi se pot face plăţi cu Bitcoin 

(BTC), BitcoinCash (BCH), Ethereum (ETH), GoCrypto (GOC), Tezos (TEZ), 

Litecoin (LTC) sau Viberate(VIB). 

Serviciul este lansat de Magister, în cooperare cu procesatorul de plăți GoCrypto. 

Procesatorul facilitează tranzacțiile cu criptomonedele: Bitcoin(BTC), 

BitcoinCash(BCH), Ethereum(ETH), GoCrypto(GOC), Tezos(TEZ), 

Litecoin(LTC), Viberate(VIB), în timp real, direct la casa de marcat, prin 

intermediul unei aplicații instalate petelefonul mobil al clienților, de tip cripto-

portofel virtual. Portofelele acceptate sunt: Elly Wallet și Bitcoin.com Wallet. 

În magazinele existente, aplicația SmartCash POS este  conectată cu principalii 

procesatori de plăți online, suportând tranzacții cu cardul, portofele virtuale clasice 

și portofele pentru criptomonede.  
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Începând cu versiunea SmartCash RMS 2021, platforma software de la Magister 

este compatibilă cu toate tehnologiile de plată electronice  existente și, deopotrivă, 

cu monedele viitorului, spun reprezentanţii companiei IT. 

Percepția consumatorilor, pandemia și tendințele globale au propulsat utilizarea 

pescară largă a serviciilor bancare digitale securizate, iar retailerii au nevoie de o 

abordare omni-cash pentru a-și atrage și fideliza clientela, mai spun reprezentanţii 

companiei 

"Această nouă tehnologie duce lum eaplăților digitale la un nou nivel, în care 

cumpărătorii vor putea utiliza diverse metode de plată rapide, iar comercianții vor 

beneficia de un proces de vânzare rapid, simplu și securizat, indiferent cum alege 

clientul să plătească. Folosirea criptomonedelor direct la casa de marcat transformă 

acest tip de monedă în numerarul viitorului", afirmă Dor Bujor Pădureanu, CEO-ul 

companiei Magister Software. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Firmele din România ocupă pe ultimul loc în UE la capitolul inovare 

Doar 14,6% dintre firmele din România cu cel puţin 10 angajaţi au desfăşurat şi 

activităţi de inovare în perioada 2016-2018, ceea ce plasează ţara pe ultimul loc în 

Uniunea Europeană, unde peste jumătate (50,3%) dintre firme au desfăşurat şi 

activităţi de inovare, arată datele publicate vineri de Eurostat, potrivit AGERPRES. 

Statele membre cu cel mai mare procent de firme care au desfăşurat şi activităţi de 

inovare în perioada 2016-2018 sunt Estonia (73,1%), Cipru (68,2%), Belgia şi 

Germania (ambele cu 67,8%), Italia (63,2%), Suedia (63,1%), Austria (62,6%), 

Finlanda (61,9%) şi Grecia (60,3%). La polul opus, pe ultimele locuri în UE la 

inovare sunt firmele din România (14,6%), Polonia (23,7%), Ungaria (28,7%) şi 

Bulgaria (30,1%). 

În Uniunea Europeană procentul firmelor care au desfăşurat şi activităţi de inovare 

a crescut uşor în perioada 2016-2018 până la 50,3%, de la 49,5% în perioada 2014-

2016. O tendinţă similară s-a înregistrat în România, unde ponderea firmelor care 

au desfăşurat şi activităţi de inovare a crescut de la 10% în 2016 până la 14,6% în 

2018. 

http://www.agerpres.ro/
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Totuşi, în ultimele decenii, în România procentul firmelor care au desfăşurat şi 

activităţi de inovare a scăzut constant de la 33,3% în 2006-2008, până la 30,8% în 

2008-2010 pentru ca în perioada 2010-2012 să se diminueze semnificativ până la 

20,7% iar în perioada 2014-2016 s-a redus la jumătate, până la 10%. 

Datele Eurostat arată că în perioada 2016-2018, 13,2% dintre toate firmele cu cel 

puţin 10 angajaţi din Uniunea Europeană au lansat cel puţin un produs inovator 

care a fost nou pe piaţă (acelaşi procent cu cel înregistrat în perioada 2014-2016). 

În rândul statelor membre însă ponderea a variat între 24,8% din firmele din 

Finlanda şi doar 2,9% din firmele din România. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlamentul European, în prima sesiune plenară din acest an / 

Eurodeputații vor o lege a UE pentru dreptul angajaților „de a se deconecta” 

digital de la locul de muncă 

Parlamentarii europeni se vor reuni săptămâna viitoare (18-21 ianuarie) în prima 

lor sesiune plenară din acest an. Pe agendă, eurodeputații au, printre altele, și 

dezbaterea unei propuneri legislative privind „dreptul de a se deconecta” al 

angajaților. Mai exact, ei urmează să solicite o lege la nivelul Uniunii Europene 

care să acorde lucrătorilor dreptul de a se deconecta digital de la locul de muncă 

fără consecințe. 

 

„Eurodeputații consideră că dreptul de a se deconecta este un drept fundamental 

care să le permită lucrătorilor să nu fie nevoiți să se implice în sarcini profesionale 

și apeluri telefonice, e-mailuri și alte mesaje electronice în afara timpului lor de 

lucru, inclusiv vacanțe și alte forme de concediu. Prin urmare, aceștia încurajează 

statele membre să ia toate măsurile necesare care să le permită lucrătorilor să își 

exercite acest drept, inclusiv prin intermediul unor acorduri colective între 

partenerii sociali”, se precizează într-un comunicat difuzat de Parlamentul 

European. 

 

 

https://www.europarl.europa.eu/news/ro/agenda/briefing/2021-01-18/4/eurodeputatii-vor-pleda-pentru-dreptul-de-a-se-deconecta-la-nivelul-ue
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Trebuie garantată o protecție adecvată împotriva victimizării și a altor repercusiuni 

negative pentru cei care își invocă dreptul de a se deconecta, insistă eurodeputații. 

 

„Întrucât dreptul de a se deconecta nu este în prezent consacrat în mod oficial în 

legislația UE, Parlamentul va solicita Comisiei să prezinte un act juridic” în acest 

sens, se mai arată în comunicat. 

O propunere pentru o astfel de directivă este adăugată ca anexă la raportul ce va fi 

dezbătut în Parlamentul European miercurea viitoare și votat apoi joi, potrivit 

sursei citate. 

În sesiunea plenară de săptămâna viitoare, europarlamentarii au pe agendă și 

evoluțiile recente în ceea ce privește pandemia și vaccinurile împotriva Covid-19, 

dar și o dezbatere cu privire la situația politică din Statele Unite, după violențele 

recente asupra Congresului american și în contextul învestirii lui Joe Biden în 

funcția de președinte al SUA. 

 

Eurodeputații vor discuta și despre prioritățile Președinției portugheze a Consiliului 

UE. De asemenea, în cadrul unei dezbateri comune și votului a trei rezoluții joi, PE 

va propune o serie de măsuri menite să consolideze egalitatea de gen și să 

protejeze mai bine drepturile femeilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2020-0246_RO.html
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/agenda/briefing/2021-01-18/0/vaccinurile-impotriva-covid-19-eurodeputatii-vor-dezbate-evolutiile-recente
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/agenda/briefing/2021-01-18/1/protestele-din-washington-eurodeputatii-vor-dezbate-situatia-politica-din-sua
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/agenda/briefing/2021-01-18/2/eurodeputatii-vor-dezbate-prioritatile-presedintiei-portugheze-a-consiliului
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/agenda/briefing/2021-01-18/3/eurodeputatii-isi-vor-prezenta-planurile-de-promovare-a-egalitatii-de-gen

